
Tisková konference SPS se konala tradič-
ně v době konání Stavebních veletrhů Brno.

V úvodu tiskové konference vystoupil pre-
zident SPS v ČR ing. Václav Matyáš. V ob-
sáhlém vystoupení zhodnotil vývoj stavebnic-
tví v roce 2006 a v nástupu do roku 2007.
Ocenil skutečnost, že české stavebnictví
téměř ve všech aspektech charakterizuje růst
a pozitivní rysy převládají (viz úvodník toho-
to bulletinu).

Jsou zde však i negativní okolnosti –
zejména trápí podnikatele nedobré podnika-
telské prostředí. V oblasti ryze technické
vystupuje Svaz podnikatelů v zájmu rozvoje
oboru – ať už jde o klasifikaci a certifikaci
firem, problémy v oblasti norem a další.

SPS podporuje i to, aby otázka migrace
pracovníků dostala jasná pravidla a pomohlo
se tak řešit dnešní svízelnou situaci v oblasti
pracovních sil.

Dotkl se i častých námitek na údajnou
cenu našich firem, zejména v případě linio-
vých staveb. Dokázal na konkrétním případě
části dálnice D8, že skutečný stav je zcela jiný
než jaký se udává v některých článcích. Velké
riziko však představuje zejména úbytek inves-
tic a nedostatečná příprava budoucích staveb.

Učňovské školství
Generální ředitel SPS ing. Miloslav Mašek
hovořil o stále hlubším nedostatku odborných
pracovníků ve stavebnictví. Úkol je to natolik
naléhavý, že je nutné přistoupit k jeho řešení.
Učňovské školství samo o sobě toto nevyřeší,
ale stejně je nutné jej podporovat. Pomoci
může i řízená migrace.

SPS založil pracovní skupinu, která při-
pravuje nový model učňovského školství.
Koncem pololetí pak by tento model měl při-
jít do vlády. Stavební firmy jsou ochotny se
podílet na praktické části přípravy kvalifiko-
vaných sil – bude to ale potřebovat i finanční
prostředky (vytvořit určité fondy, tak jak je to
třeba ve Francii a Německu).

Velmi důležité je ale změnit celkový názor
na pracovníky ve stavebnictví – tedy že to je
špatně placená a namáhavá práce. Je nutno
ukázat, že technické vybavení je dnes někde
jinde a díky tomu se mění i charakter práce.
Řemeslo zase bude mít zlaté dno a bude před-
stavovat celoživotní jistotu práce.

Stavebnictví v roce 2006

Výsledky loňského roku opět potvrdily
důležitou pozici stavebnictví jako
významného prorůstového odvětví
ekonomiky. Mělo také výrazný
multiplikační efekt, pokud se týká
zaměstnanosti a produkce v
navazujících odvětvích. Na českém trhu
v současnosti působí 277 tisíc subjektů. 
Odvětví vytváří stabilně asi 7 procent
HDP a tímto parametrem je srovnatelné
s ostatními zeměmi EU. Přibližně
450 tisíc pracovníků ve stavebnictví, 
což znamená devítiprocentní podíl osob
pracujících v civilním sektoru
odpovídající stavu v Německu,
Rakousku, Švýcarsku, tvoří plné dvě
třetiny zaměstnanci a 28,5 procenta
živnostníci. Zbylých asi 6,5 % připadá
na podnikatele, kteří zaměstnávají 
další osoby.
Zatímco v roce 2000 se nacházela
třetina firem ve ztrátě, v současnosti se
snížil jejich počet na méně než 14 %.
Nejpříznivější výsledky ekonomické
výnosnosti dosahují v současnosti firmy
se 400-500 zaměstnanci. 
Objem stavebních prací meziročně
vzrostl o 6,6 % ve stálých cenách a
9,5 % v běžných cenách. Za celý rok
2006 dosáhl objem stavebních prací
463,1 miliardy korun. Produktivita práce
vzrostla meziročně o 6,3 %, stejně jako
průměrná mzda. Ta nyní představuje
20 304 Kč. Nárůst hodnoty staveb
vzhledem k vydaným stavebním povo-
lením činil loni zhruba 35,2 mld. Kč.
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Ing. Václav Matyáš
prezident SPS v ČR

Z  Č INNOST I  SVAZU  PODNIKATELŮ

Tisková konference SPS v ČR na Stavebních veletrzích
Ing. Rudolf Borýsek, viceprezident SPS,

hovořil o novém projektu SIA – o Dni čes-
kých stavitelů a architektů. Jeho první ročník,
který se uskuteční 11. října 2007 v Praze
a v sobotu 13. října v dalších městech České
republiky, by měl položit základní kámen
nové tradici. 

Záštitu nad celou prospěšně veřejnou akcí
převzal předseda Senátu Přemysl Sobotka.
Den českého stavitelství a architektury pořá-
dá SIA – Rada výstavby, která sdružuje
nevládní organizace ve stavebnictví. Jejími
členy jsou vedle Svazu podnikatelů ve sta-
vebnictví v ČR také Česká komora autori-
zovaných inženýrů a techniků činných
ve výstavbě, Česká komora architektů, Český
svaz stavebních inženýrů, Česká společnost
pro stavební právo, ABF – Nadace pro rozvoj
architektury a stavitelství, Česká asociace
konzultačních inženýrů, Obec architektů,
Sdružení pro výstavbu silnic Praha, Společ-
nost pro techniku prostředí, Svaz zkušeben
pro výstavbu.

„Svátek stavbařů“ budou tvořit dvě části.
Ve čtvrtek 11. října v podvečer se uskuteční
přijetí nejvýznamnějších představitelů české-
ho stavebnictví v senátu, kde se setkají s nej-
vyššími představiteli České republiky, par-
lamentu i senátu. Poté se program navrátí
do prostor Betlémské kaple, jejíž krásné pro-
středí jistě ocení účastníci Slavnostního gala-
večera. Na něm budou vyhlášeny výsledky
prestižních soutěží: Stavba roku 2006, která
letos vstupuje do jubilejního 15. ročníku,
Stavební firma roku 2006 a poprvé bude také
uděleno ocenění Osobnost českého stavitel-
ství. Zcela novou tradici určenou nominova-
ným stavbám roku otevře zvláštní ocenění –
Cena předsedy senátu.

Den českých stavitelů a architektů
Široké veřejnosti budou přístupny v sobotu
13. října po celém území ČR významné stav-
by a nejnovější díla, která vznikla v po-
sledním roce a byla nominována na ocenění
Stavba roku 2006. Za účelem akvizice poten-
cionálních nových odborníků – učňů a stu-
dentů – se také uskuteční Den otevřených
dveří na stavebních fakultách ČVUT, VUT
Brno, VŠB, Liberecké univerzity a na střed-
ních technických a odborných školách. 



O vzdělávání a fondech EU

Tradice diskusních fór SPS k naléhavým tématům už na Stavebních
veletrzích Brno zakořenila. Úterní odpoledne 17. 4. patřilo problemati-
ce vzdělávání a výzkumu ve stavebnictví, v další části pak získávání
prostředků z evropských fondů.

Viceprezident svazu Zdeněk Klos upozornil na výsledky výzku-
mu jako prostředku zvyšování konkurenceschopnosti stavebních
podnikatelů.

Ředitel Institutu vzdělávání Pavel Benda hovořil o současném stavu
celoživotního vzdělávání, jež v ČR dosud není systémově řešeno. Prob-
lém vidí v chybějící strategii celkového směřování ekonomiky, z níž by
se daly odvodit potřebné a preferované profese. Nadějí se stává Národ-
ní soustava kvalifikací, která bude tvořit spojující rámec pro další vzdě-
lávání. Zatím však NSK není dořešena finančně.

Děkan Fakulty stavební VUT Brno Petr Štěpánek se ve svém pří-
spěvku zaměřil na nadstandardní vzdělávání absolventů, které platí vel-
ké firmy (chtějí dostat hned perfektně připraveného pracovníka). Téma-

ta podle něj nelze definovat od zeleného stolu, nutný je dialog školy
a praxe.

Zdeněk Palán z Národního vzdělávací fondu hovořil o znalostní spo-
lečnosti s odkazem na rozvírající se nůžky mezi EU a ČR. 

Děkan Fakulty stavební VŠ báňské Ostrava Alois Materna oznámil
mj. založení Rady pro rozvoj profese a provozování informačního systé-
mu Profesis (právní a další předpisy pro realizaci staveb).

Ředitel Skanska CZ Milan Vacura hovořil o spolupráci s pražskou
stavební fakultou a dal do souvislosti firemní vzdělávání s klesajícím
počtem reklamací.

Děkan Stavební fakulty ČVUT Praha Zdeněk Bittnar si položil otáz-
ku, zda dosáhneme na evropské peníze. Položil důraz na vytváření tech-
nologických platforem a upozornil na možnosti v rámci programu Inter-
operabilita (železnice).

Ivo Minařík hovořil o inovačních projektech Jihomoravského kraje.
Gen. tajemník CCTO Jaromír Klouda přiblížil Českou stavební tech-

nologickou platformu, založenou před rokem.
Petr Mandelík z Podnikatelského inkubátoru Brno-jih hovořil o pod-

poře firem ve spojení s technologickým zázemím VÚ stavebních hmot.
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Inkaso pohledávek
Vyzkoušejte spolupráci při inkasu pohledávek s partnerem, kte-
rý dělá svou práci jinak, než ostatní hráči na trhu. Budete překva-
peni výsledkem!
Váš partner ve světě pohledávek:

M.B.A. Finance s.r.o., Apolinářská 6, 128 00 Praha 2.
KONTAKT: Ing. Jiří HRON, obchodní ředitel, 

MT: +420 603 111 427, e-mail: jiri.hron@mbaf.cz

Nejlepší investiční záměry oceněny
Na stavebních veletrzích

Brno byly zveřejněny výsled-
ky soutěže TOP INVEST

2006. Soutěž, která si dává za cíl předvést a vyznamenat nejlepší
investiční záměry v uplynulém roce, organizují společně čtyři institu-
ce – Ministerstvo průmyslu a obchodu, Ministerstvo pro místní roz-
voj, Svaz podnikatelů ve stavebnictví v ČR a akciová společnost Vele-
trhy Brno. Ocenění získalo pět realizovaných projektů. 

Nejlepší investicí roku 2006 je KRAJSKÁ KNIHOVNA
V KARLOVÝCH VARECH.

Objednal si ji Karlovarský kraj, navrhla firma BPO Ostrov a zho-
tovilo sdružení stavebních firem pod vedením společnosti TIMA.

Další nejlepší investicí roku 2006 jsou ÚPRAVY VODÁ-
RENSKÉ VĚŽE V BOHUMÍNĚ. Objednatelem bylo Město Bohu-

mín, navrhovalo Projekt/Studio v Opavě a provedla společnost
TCHAS.

Další nejlepší investicí roku 2006 je BUDOVA GAMMA – BB
CENTRUM V PRAZE 4.

Objednala si ji společnost Passerinvest Group, vyprojektovalo Stu-
dio A a postavil PSJ holding.

Administrativní budova Gamma je největším objektem z dosud
postavených budov BB Centra.

Čestné uznání si odnesla REKONSTRUKCE KOSTELA
SVATÉ ANNY V JABLONCI NAD NISOU. Objednavatelem bylo
Město Jablonec nad Nisou, projektantem Atelier 4, s. r. o. a stavbu
zhotovila akciová společnost BAK. 

Další čestné uznání dostalo PROVOZNÍ CENTRUM
EUTOTELU, NYNÍ O2, V PRAZE 4. Objednatelem byl Eurotel
Praha, projektovala společnost ČKD Praha DIZ a zhotovitelem byla
divize 1 Metrostavu.

Úspěšné Stavební veletrhy Brno 2007

Stavební veletrhy 2007 potvrdily, že se v ČR tomuto oboru skuteč-
ně daří. Letošní ročník byl v řadě ukazatelů opět rekordní. Ve zcela
zaplněných pavilonech výstaviště i na volných plochách se při letoš-
ním ročníku představilo na celkové výstavní ploše 59 000 metrů čtve-
rečních (což je o 2500 více než loni) téměř 1400 vystavovatelů
z 24 zemí. Nejsilnější zahraniční zastoupení měly Německo, Sloven-
sko, Polsko a Rakousko, silná byla rovněž oficiální účast Španělska.
Potvrzuje se stále zvyšující internacionalizace, podíl zahraničních
firem dosáhl 16 procent. Branami výstaviště prošlo za první čtyři dny
přes 72 tisíc návštěvníků. Stavební veletrhy pokryly celý obor od
investičního záměru, přes hrubou stavbu až k finálnímu vybavení
a provozování budov. Organizátoři vhodně spojili čtyři projekty, které
jsou vzájemně provázány – 12. mezinárodní stavební veletrh IBF,
8. mezinárodní veletrh technických zařízení budov SHK Brno, 4. me-
zinárodní veletrh osvětlovací techniky, elektroinstalací a systémové
integrace budov ELEKTRO a 2. mezinárodní veletrh investic, financí,
realit a technologií pro města a obce URBIS INVEST 2007.

Slováci a Češi jednali

V rámci Stavebních veletrhů Brno 2007 se uskutečnilo 17. 4.
setkání stavebních podnikatelů Slovenské a České republiky. Loni

založená tradice se setkala s velkým zájmem, což dokumentuje účast
více než 60 zástupců firem a organizací státní správy.

Tématem jednání byl mj. stavební zákon a zákon o vyvlastňování
pozemků ve veřejném zájmu, využívání fondů EU a investice do
dopravní infrastruktury. Výsledky stavebnictví SR v r. 2006 jsou
podobně jako v ČR příznivé, žhavé téma je klasifikace a certifikace
stav. podnikatelů. Slováci konzultují s ČR systém zadávání veřej-
ných zakázek. Společným problémem zůstává nedostatek pracovních
kapacit.

Ing. V. Matyáš zhodnotil výsledky i rizika odvětví a dotkl se pro-
blematiky učňovského školství, zejména zapojení firem. Ing. Daněk
(TCHAS) upozornil na kritický nedostatek pracovníků a na nerovno-
váhu při působení českých podniků v SR. 



Zaostala také za mzdou 11 oborů zpracovatelského průmyslu,
i když jeho celkový průměr předstihla cca o +800 Kč. Předstihla také
mzdu celé podnikatelské sféry, a to její absolutní výši o +75 Kč
a meziroční tempo růstu o +0,3 procentního bodu. Tempem růstu byla
mzda ve stavebnictví mezi odvětvími na 5. místě.

Ve stavebních podnicích s 20 a více zaměstnanci dosáhla v roce
2006 průměrná měsíční mzda 20.261 Kč. Meziročně se zvýšila
o +1.328 Kč, tj. o + 7,0 %, což znamenalo nadprůměrný absolutní
i relativní růst.

Celostátní průměr všech odvětví, 20.211 Kč (meziroční růst
+6,5 %), překročila o +50 Kč, tj. o +0,25 %, a překročila i jeho mezi-
roční absolutní nárůst i meziroční tempo růstu. Výší zaostala za mzdou
stejných šesti odvětví jako mzda všech stavebních podniků a zaostala
také za mzdou 8 oborů zpracovatelského průmyslu. Tempem růstu
byla mzda ve stavebních podnicích s 20 a více zaměstnanci mezi
odvětvími na 5. místě.

Pramen: Evidenční počet zaměstnanců a jejich mzdy v ČR 
za 1.–4. čtvrtletí 2006. ČSÚ
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Mzdy ve stavebnictví v roce 2006
Průměrná měsíční mzda ve stavebních podnicích (včetně kvalifikova-

ných odhadů za subjekty s méně než 20 zaměstnanci) v roce 2006 dosá-
hla 18.906 Kč. Proti roku 2005 se zvýšila o +1.230 Kč, tj. o +7,0 %. 

Přes mírně nadprůměrný růst ale nedosáhla celkového průměru
všech odvětví, který činil 19.003 Kč (meziroční růst +6,4 %); svou
výší zaostala za celkovým průměrem o –0,5 procenta. 

Výší zaostala také za mzdou těchto šesti odvětví: 
■ těžba nerostných surovin,
■ výroba a rozvod elektřiny, plynu a vody,
■ doprava, skladováni a spoje, 
■ finanční zprostředkování (kde mzda dosáhla celostátního maxima

39.246 Kč),
■ činnosti v oblasti nemovitostí a pronájmu, podnikatelské činnosti a
■ veřejná správa a obrana; povinné sociální zabezpečení. 

Mzda Kč Meziroční
rozdíl Kč

Meziroční 
růst %

Stavebnictví 18 906 + 1 230 + 7,0

ČR celkem 19 003 + 1 150 + 6,4

podnikatelská sféra 18 831 + 1 183 + 6,7

Mzda Kč Meziroční
rozdíl Kč

Meziroční růst
%

Stavebnictví 20 261 + 1 328 + 7,0

ČR celkem 20 211 + 1 226 + 6,5

Z REG IONŮ

Stavba roku Plzeňského kraje 2006
Oceněné stavby soutěže Stavba roku 2006 Plzeňského kraje byly
vyhlášeny 30. března 2007 v Měšťanské besedě v Plzni. 

Kategorie A – Novostavby budov

HOTEL U ZVONU PLZEŇ
Investor: STRAKA 82 s.r.o.
Autor: Ing. Arch. V. Leníčková
Dodavatel: Stavpran s.r.o.

Kategorie B – Rekonstrukce budov

PAMÁTNÍK HARTMANICE 
V HARTMANICÍCH U SUŠICE

Investor: Občanské sdružení Památník Hartmanice
Autor: R-Projekt 07
Dodavatel: RAMO – Stavební sdružení

Kategorie C – Dopravní a inženýrské stavby

DÁLNIČNÍ TUNEL VALÍK – D5 510 /IB
Investor: ŘSD ČR
Projektant: PRAGOPROJEKT a.s. Praha 
Dodavatel: Sdružení 0510, Metrostav, …

Kategorie E – Sportovní a volnočasové stavby

KALIKOVSKÝ MLÝN PLZEŇ
Investor: Comfort sdružení a.s.
Projekt: Ing. P. Malotín
Dodavatel: HA a JI plus spol.s r.o.

Zvláštní ocenění

APB – ADM. BUDOVA A ŠKOLÍCÍ STŘEDISKO
S GARÁŽEMI LOSINÁ

Investor: APB Losiná
Architektonické řešení: AREA group s.r.o.
Dodavatel: Metrostav Plzeň

Prohlídka stavby
ÚSTÍ N. LABEM – SPS, Sdružení stavebních firem Ústeckého kraje
a ČKAIT, oblastní kancelář Ústí n. Labem, Vás zvou na prohlídku význam-
né stavby v ústeckém regionu – Přeložka silnice Chomutov – Křimov, kte-
rá se uskuteční dne 30. května od 10:00 hod. Sraz všech zájemců o pro-
hlídku bude v areálu zařízení staveniště pro tuto stavbu, který je pod
estakádou na okraji města Chomutova. Počet účastníků prohlídky není
omezen, ale nahlaste prosím účast nejlépe na e-mail: jaroslav.tvrzsky@tis-
cali.cz nebo se telefonicky na číslo: 602 218 725 (Jaroslav Tvrzský).
Na setkání Vás zvou Ing. Martin Doksanský a Ing. Martin Mandík.

Všeobecné obchodní podmínky 
pro zhotovení stavby
PLZEŇ – V rámci doprovodních programů For Arch 2007 Plzeň se dne
30. 3. 2007 uskutečnil seminář, kde se přednášelo o 3 tématech. Prvním
byly Všeobecné obchodní podmínky pro zhotovení stavby dle par. 273
Obchodního zákoníku (VOP), druhým zadávání veřejných zakázek, třetím
stavební zákon. První téma přednášel ing. J. Kapošváry. Mezi posluchači
byli zástupci stavebních firem, členové ČKAIT a starostové obcí.

Oranžovou publikaci VOP nikdo z přítomných neznal, byť SPS v ČR
a ČKAIT ji svým členům poskytl již počátkem letošního roku. Zřejmě ješ-
tě se nedostala až k uživatelům.

Přítomní po přednášce si velmi cenili, že v tak útlé knížce se dá najít
tolik komplexních a užitečných informací. Starostové byli překvapení, že
SPS v ČR je jedním ze zpracovatelů VOP a má zájem na na jejích uplat-
ňování v praxi. 

Obecně se má za to, že právě stavební firmy jsou obvykle obviňovány
z netransparentnosti, ne-li neférovosti při zadávání veřejných zakázek. Pře-
svědčoval jsem posluchače, že naprostá většina stavebních firem nemá pro-
spěch z nedodržování fair-play podmínek, že vysoké ceny za zhotovení díla
vlastně ubírají peníze na další investice-státní, krajské, obecní. Při čerpání
Strukturálních fondů EU se rovněž požaduje po ČR transparentnost výbě-
rových řízení a výše nákladů obvyklá v celé EU (např. na kilometr dálni-
ce). Proto SPS v ČR byl iniciátorem a aktivním zpracovatelem VOP, chce,
aby pravidla hry byly jasně definovány. To samé se ale požaduje také
po objednateli stavebního díla.

Rozhodně bychom měli existenci VOP více propagovat, např. na Sva-
zu měst a obcí ČR. Zejména pro menší obec jsou VOP neocenitelnou
pomůckou při zpracování Smlouvy o dílo. Pomůžeme tím i naší členským
firmám. Ing. J. Kapošváry

manažér SPS v ČR Plzeňského kraje 
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NÁRODNÍ STAVEBNÍ CENTRUM 
na letošním stavebních veletrzích

Dceřiná společnost SPS Národní stavební centrum byla na letoš-
ním brněnském veletrhu vidět výrazněji, než v roce loňském.

Za úspěšnou můžeme považovat tradiční Ouverturu stavebních
veletrhů, pořádanou v pondělí 16. 4. večer. Na osmdesát poslucha-
čů si v přednáškách profesora Šenbergera z Výzkumného centra prů-
myslového dědictví Stavební fakulty ČVUT, Ing. Fuska – spoluma-
jitele pivovaru Černá Hora nedaleko Brna a ing. Lažanského,
majitele zámeckého pivovaru Chýše u Karlových Varů připomenulo
téma historie a zdařilých či naopak neuskutečněných rekonstrukcí
objektů historických pivovarů. Poněkud poetické téma večera „Pivo-
var – fenomén české kulturní krajiny“ orámoval i vernisáž výstavy
o pivovarech ze sbírek VCPD Praha i křest tradiční publikace, vydá-
vané každoročně ke Stavebním veletrhům – „Stavební knihy“. Ta
byla, jak jinak, věnována budovám starých pivovarů…

Podotkněme závěrem jen tolik, že zajímavá výstava o pivovarech je
do konce května k vidění v nově otevřené hale č. 1 Národního staveb-
ního centra v Brně, v prvním patře vstupní budovy centra, Bauerova 10,
vedle 9. brány Výstaviště, denně od 10 do 18 hodin.

Seminář „Rozvoj dřevěných konstrukcí“ opět připomenul zvy-
šující se popularitu použití dřeva jako konstrukčního materiálu pro
výstavbu nejen staveb pro bydlení, ale i halových objektů nebo lávek
a mostů. Spolupořadateli akce, která přilákala celou stovku poslu-
chačů, byli vedle NSC i Asociace dodavatelů montovaných domů
a Stavební fakulta VŠB v Ostravě. Seminář byl další akci z řady
popularizačních kroků, kterými NSC podporuje existenci Centra
vzorových domů na brněnském výstavišti, zaměřeného převážně
na prezentaci montovaných rodinných domů na bázi dřeva. Lesk akci
dodali přední odborníci v čele s Doc. Kuklíkem z FAST ČVUT Pra-
ha, Doc. Strakou z FAST VUT v Brně, Doc. Lokajem z VŠB Ostra-
va a především Doc. Havířovou z MZLU v Brně a děkanem Lesnic-
ké a dřevařské fakulty MZLU Brno Doc. Horáčkem. Na seminář
navázalo setkání výrobců montovaných domů na bázi dřeva s vede-
ním BVV na téma vzájemné spolupráce v budoucnu.

Ke stavebním veletrhům patří i akce společenské a od loňského
roku i akce společensko-sportovní. V pátek 20. 4. 2007 se od 19
hodin konal druhý ročník bowlingového turnaje IBF OPEN 2007.
Loni se turnaje zúčastnilo 16 týmů, které svou účastí podpořily orga-
nizátora v myšlence tento turnaj pořádat znovu. A o tom, jak moc se
akce zalíbila, svědčí velký zájem o účást na ročníku letošním. Nako-
nec se sešlo 24 týmů z řad vystavovatelů, novinářů i stavebních firem
připravených k utkání – s jasným cílem vyhrát. Sportovní atmosféra
a dobrá nálada panovaly od samého začátku, kdy hráči diskutovali
o svých šancích na vítězství a pečlivě sledovali šikovnost a body pro-
tihráčů. Z 24 týmů postoupilo do semifinále 8 nejlepších, z těch pak
vzešlo finálové kvarteto. Vítěz nezískal jen hlavní cenu – pohár a 3
soudky chmelového moku od Černé Hory – ale odnesl si i nezapo-
menutelný zážitek z příjemně stráveného večera ostatně jako všichni
účástníci. Druhý den tak plni energie byli připraveni na poslední den
veletrhu.

… a kdo si vlasně hodnotné ceny odvezl?

1. místo: Wienerberger a.s. (490 bodů)
2. místo: Pivovar Černá hora (444 bodů)
3. místo: Promont střešní okna s.r.o. (432 bodů)

Podrobné výsledky turnaje naleznete na www.stavebnicentrum.cz

MMR chce novelizovat stavební zákon

Ministerstvo pro místní rozvoj chce novelizovat nový stavební
zákon. Úprava platí od ledna, některá její ustanovení však protahují
vydávání stavebních povolení a mohla by zkomplikovat i čerpání
peněz z Evropské unie, řekl novinářům na Stavebním veletrhu v Brně
ministr pro místní rozvoj Jiří Čunek. Projednání změn navrhne poslan-
cům ve zkráceném řízení. Novela by pak mohla platit od konce toho-
to roku.

„Je to věc, která se hodně nepovedla,“ zhodnotil zákon, který pro-
šel ještě za minulé vlády ČSSD, KDU-ČSL a Unie Svobody, lidovec-
ký předseda Čunek. Podle informací, které má ministerstvo pro míst-
ní rozvoj od stavebních úřadů, je letos o dvě třetiny méně stavebních
povolení než před platností nového zákona. Hlavní problém je s nový-
mi pravidly pro územní plánování. Na to si už dříve stěžovaly také
obce.

Televize Nova například v minulosti uvedla, že asi 600 obcí nemá
územní plány zpracované. Bez územního plánu se ale v obcích nemů-
že stavět mimo současné zastavěné území. Přitom podle nového záko-
na musí být v souladu s územním plánem i stavby, které nevyžadují
stavební povolení. To zamezuje stavebníkům v krátké lhůtě povolení
získat, podotkl Čunek.

Nový stavební zákon nahradil normu z poloviny 60. let minulého
století. Podle předpokladů by měl jeho základ platit další desítky let.
Měl usnadnit administrativu kolem menší i velké výstavby. Zákon
například rozšířil počet drobných staveb, ke kterým stačí jen ohlášení
stavebnímu úřadu místo stavebního povolení. K řadě menších staveb
již není třeba ani ohlášení.

Prosadit novelu ale podle Čunka nebude problém. „Myslím, že
poslanci pochopí, že některé paragrafy, které byly schváleny, jsou
ke škodě stavebního zákona,“ doplnil ministr.

ceskenoviny.cz

Možnosti čerpání dotací 
z evropských fondů

V rámci jednání představenstva Svazu podnikatelů ve stavebnictví
v ČR dne 22. března 2007 proběhl workshop Stavebního poradenské-
ho a informačního centra SPIC Institutu vzdělávání SPS. Pracovníky
Institutu a zástupcem partnera projektu byly prezentovány možnosti
čerpání dotací z evropských strukturálních fondů a výhled do nového
programovacího období. Členy představenstva byly vzneseny konkrét-
ní dotazy, které byly operativně zodpovězeny respektive se dohodly
další konzultace na pracovišti SPIC, tím také proběhlo faktické pora-
denství s souladu s metodikou SPIC.

V následující části zasedání představenstva se uskutečnil další
workshop, na kterém byli mimo jiné jeho představitelé především
detailně informování o dosavadním úspěšném fungování Institutu
vzdělávání SPS, o uskutečněných pilotních ověřování výukových
modulů, o jejich následném komerčním provozu, dále pak o realizaci
aktuálně probíhajících projektů a o závěrečné fázi projektu „Další
vzdělávání ve stavebnictví“.

Stáž pro německé praktikanty
Sdružení českých podniků v Německu VTUD hledá pražské fir-
my a instituce, které by umožnily pracovní stáž praktikantům
z Německa. Stážisti mají ekonomické vzdělání a velmi dobré
znalosti anglického jazyka. V rámci ročního projektu s názvem
„Eventmanagement“ absolvují vzdělávací kurzy v oborech
komunikační dovednosti, mezinárodní marketing, účetnictví,
controlling, personalistika, mezinárodní obchod, projekt mana-
gement aj.
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